
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nu är det dags för ditt barn att få vaccination mot difteri, 
stelkramp och kikhosta 

Vaccination är en trygghet för alla 

Genom allmän vaccination har Sverige utmärkta möjligheter att på ett enkelt sätt 
hindra barn och vuxna att insjukna i vanliga barnsjukdomar. Sjukdomar som var 
och en på sitt sätt kan orsaka allvarliga komplikationer och besvär. 

Insjuknandet i difteri och stelkramp har nu nästan upphört helt i Sverige 
eftersom minst 90 % av alla barn har vaccinerats. Det är dock viktigt att ta 
förnyelsedos eftersom det hela tiden är risk för ny smitta. 

Ytterligare en vaccination mot difteri, stelkramp och kikhosta 

Inom barnhälsovården fick ditt barn sannolikt vaccination mot difteri, stelkramp 
och kikhosta. Vaccinationerna måste dock upprepas för att ett fullgott skydd ska 
bibehållas. Eleverna i årskurs 8 erbjuds därför vaccination mot difteri, stelkramp 
och kikhosta. 

Difteri är en svår svalgsjukdom som kan orsaka kvävningsdöd hos barn. 
Dessutom producerar difteribakterien ett gift som allvarligt kan skada hjärta, 
njurar och nervsystem. 

Stelkramp (tetanus) orsakas av ett gift som produceras av en bakterie som 
ligger vilande i jord och som kan finnas i avföring från djur och människor. Man 
kan smittas vid t.ex. en sårskada som blivit nedsmutsad av jord. Sjukdomen är 
livshotande med svåra kramper som kan leda till andningsförlamning. 
Antibiotika hjälper inte. 

Kikhosta (pertussis) är en smittsam bakteriesjukdom med långvarig, attackvis 
hosta, kikningar och kräkningar. Spädbarn kan få allvarliga andningsproblem, 
viktminskning och olika komplikationer. I Sverige har man på senare tid sett en 
ökad förekomst av kikhosta hos skolbarn. 

 

 

Kan vaccinationen ge besvär? 

Vaccinationen ges i överarmen och kan ge rodnad och i vissa fall en svullnad 
och ömhet på injektionsstället, feber kan förekomma. Detta är inte farligt utan 
visar att kroppen reagerar på och bearbetar vaccinet och brukar gå över på någon 
dag. 

När ska man skjuta upp vaccinationen? 

Man undviker att vaccinera barn med akuta infektionssjukdomar med feber eller 
tydligt nedsatt allmäntillstånd. Det är dock inget hinder att vaccinera om barnet 
har en lättare infektion som en vanlig förkylning. Det är heller inget som hindrar 
att man vaccinerar barn med eksem eller astma. Barn som fått vaccination mot 
tuberkulos eller gula febern, bör inte vaccineras förrän efter cirka en månad.  

Har barnet redan haft kikhosta? 

Även om ditt barn har haft kikhosta är det viktigt att vaccinera. Immuniteten 
avtar nämligen succesivt och för att bibehålla skyddet är det viktigt att ”fylla 
på”. 

Hur länge varar skyddet efter denna vaccination? 

Enligt vad man nu vet så varar skyddet mellan 10-20 år. Ditt barn kan komma 
att behöva upprepa dosen vid behov senare i livet 

 

Vid frågor kontakta skolsköterskan. 


